

Title (en)

ROTARY MACHINE.

Title (de)

ROATATIONSSTRÖMUNGSMASCHINE.

Title (fr)

MACHINE VOLUMETRIQUE ROTATIVE.

Publication

**EP 0610435 A1 19940817 (FR)**

Application

**EP 92924748 A 19921015**

Priority

- FR 9113530 A 19911023
- FR 9201010 W 19921015

Abstract (en)

[origin: FR2683001A1] The invention discloses a rotary positive displacement machine in which the closed system is constituted by a male part (5) and a surrounding female part (4), having relative planetary movement with respect to each other. It is characterized by the definition of the external surface of the male part (50) and by the specific properties which it gives to the closed system, particularly when this is of a helical type, and also by the nature of the internal contacts (40, 50) between male (5) and female (4) parts. Said machine can handle any type of fluid and operate as motor or generator. Applications are found particularly in the field of drilling motors, pumps and screw or cylinder compressors where such machines have the advantage of allowing a wide variety of shapes, few moving parts, large swept volume for a given size and, for helical machines, absolutely conjugate sliding contact surfaces.

Abstract (fr)

L'objet de l'invention est une machine volumétrique rotative dans laquelle le capsulisme est formé d'une pièce mâle (5) et d'une pièce femelle (4) qui l'entoure, en mouvement planétaire relatif. Ces machines sont caractérisées par la définition de la surface extérieure de la pièce mâle (50) et par les propriétés particulières qu'elle confère au capsulisme, notamment lorsque ce capsulisme est hélicoïdal, ainsi que par la nature des contacts intérieurs (40 et 50) entre pièces mâle (5) et femelle (4). Les machines objet de l'invention peuvent véhiculer tout type de fluide et fonctionner en machines motrices ou génératrices. Elles trouvent leurs applications notamment dans le domaine des moteurs de forage, des pompes et des compresseurs à vis ou cylindriques, où elles offrent l'avantage d'une grande richesse de formes, d'un faible nombre de pièces mobiles, d'une grande cylindrée dans un emcombrement donné et, pour les machines hélicoïdales, de surfaces de contact rigoureusement conjuguées de glissement.

IPC 1-7

**F04C 2/107**

IPC 8 full level

**F04C 2/107** (2006.01)

CPC (source: EP US)

**F04C 2/1073** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

See references of WO 9308402A1

Designated contracting state (EPC)

BE DE FR GB IT NL

DOCDB simple family (publication)

**FR 2683001 A1 19930430; FR 2683001 B1 19940204;** CA 2121131 A1 19930429; CA 2121131 C 19990525; DE 69203728 D1 19950831; DE 69203728 T2 19960307; EP 0610435 A1 19940817; EP 0610435 B1 19950726; JP H07501374 A 19950209; NO 306643 B1 19991129; NO 941482 D0 19940422; NO 941482 L 19940422; US 5439359 A 19950808; WO 9308402 A1 19930429

DOCDB simple family (application)

**FR 9113530 A 19911023;** CA 2121131 A 19921015; DE 69203728 T 19921015; EP 92924748 A 19921015; FR 9201010 W 19921015; JP 50750693 A 19921015; NO 941482 A 19940422; US 21171394 A 19940422